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Финансовый университет при Правительстве РФ, Москва (Россия) 

Введение. Цель – рассмотрение культурных особенностей страны и проведение исследова-
ния об отношении французов к русским, а также представление актуальных выводов о взаимодей-
ствии менталитетов двух стран. В процессе глобализации все более отчетливо проявляется акту-
альность изучения национальных образов мира, менталитета других стран, их культурных особен-
ностей для упрощенной интеграции в данные общества. 

Методы. Метод интервьюирования используется для выяснения реального отношения 
французов к русским и понимания взгляда изнутри на ситуацию, которая происходит во Франции 
по отношению к русским. Метод контент-анализа предполагает анализ источников литературы на 
тему интеркультурной социализации и культурной эволюции.  

Основные идеи исследования, полученные результаты и их обсуждение. Представлен со-
временный диалог культур Франции и России. Дан анализ повторной инкультурации и социализа-
ции россиян в Париже, формирования экстра- и интраобразов России и россиян, Франции и фран-
цузов глазами друг друга. Рассмотрена эволюция культуры повседневности и высокой моды Фран-
ции как инструментов социализации и инкультурации россиян в Париже. Представлен тематиче-
ский анализ эксклюзивных интервью российских экспатов, живущих во Франции. 

Заключение. Доказано, что мы разные, но вместе создаем коммуникативный универсум, 
формируя новые смыслы, влияя на восприятие себя и другого, россиян и французов, продолжая 
длительный исторический процесс культурного и политического сотрудничества и соперничества. 
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Introduction. The goal is to examine the cultural characteristics of the country and conduct 
research on the attitude of the French to the Russians, as well as to present relevant conclusions about 
the interaction of the two countries' mentalities. The importance of the issue is that in the course of 
globalization, the relevance of studying national images of the world, the mentality of other countries, 
and their cultural characteristics for simplified integration into these societies is becoming more and 
more apparent. 

Research methods. Interviewing method is used to find out the real attitude of the French to the 
Russians and to understand using the outward glance on the sitiation in France. Content analysis method 
or analysis of literature resources on the topic of intercultural socialization and cultural evolution. 

Results. The modern dialogue of cultures of France and Russia is considered. The authors analyze 
the re-inculturation and socialization of Russians in Paris, the formation of extra and intra images of 
Russia and Russians, France and the French through each other’s eyes. The evolution of everyday life 
culture and couture fashion in France as the tools for socialization and inculturation of Russians in Paris is 
viewed in the article. A thematic analysis of exclusive interviews of the Russian expats living in France is 
presented. 

Conclusions. It is proved that we are different, however, at the same time, we create a 
communicative universe, shaping new meanings, influencing the perception of ourselves and others, 
Russians and French, continuing the long historical process of cultural and political cooperation and 
competition. 

Keywords: inculturation, socialization, emigration, fashion, cultural features, cultural heritage, 
France, Russia, Paris, intra-image, extra-image of the nation, Hemingway, Woody Allen, Fitzgerald, 
Gertrude Stein, Picasso, Pierre Cardin, Christian Dior, Anna Moulin, Elle, Marie Claire, Vogue. 
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